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Georganiseerde wielerwedstrijden  -  Ombuiging dalende trend

De omvang van de wielerkalender voor dorpskoersen wordt elk jaar kleiner. De kalender 
van Limburg, de fietsprovincie bij uitstek, telt vandaag nog slechts 85 koersen. De voorbije 
tien jaar verdwenen er 114. De vrees voor het voortbestaan heerst er. Op basis van een 
rondvraag door Het Belang van Limburg bij een tiental Limburgse wielerclubs inzake 
mogelijke oorzaken, werden er nadien mogelijke oplossingen geformuleerd. Die werden op 
7 maart j.l. gepubliceerd in ‘het grote wielerdossier’.

Uit de rondvraag bleken vijf oorzaken:
1° De clubkas geraakt minder makkelijk gespijsd.
2° Wielerclubs vinden steeds moeilijker jonge voortrekkers.
3° Het legertje vrijwilligers, van levensbelang voor iedere organisatie, wordt schaarser.
4° Reglementitis bij (lokale) overheden en wielerbond zorgt voor frustraties. Zo ging er 

het nieuwe Koninklijk Besluit van 28 juni 2019 van kracht tot reglementering van de 
wielerwedstrijden en van de alle-terreinwedstrijden. Vanuit de organisatie luidt het: 
“Zo moet de wedstrijd vroeger dan voorheen worden aangevraagd en is de papierwinkel 
iets uitgebreider.”

5° Minder wielerwedstrijden betekent logischerwijze minder organiserende clubs en 
minder renners.

De vijf oplossingen:
1° Propageer laagdrempeligheid.
2° Verbreed het draagvlak : anno 2020 is het maatschappelijk draagvlak om de openbare 

weg in te palmen klein. Dus tonen wielerclubs zich van hun creatiefste kant om de 
dorpsgemeenschap aan hun kant te krijgen.

3° Het oog voor de breedtesport: de huidige verkeersdrukte doet een shift maken van 
straat naar offroad. Dat bevestigt o.a. Chris Wynants van Pro Challenge Helchteren: 
“Er wordt dus nog wel massaal gefietst, maar bij voorkeur in een verkeersveilige 
omgeving.”

4° Samenwerken loont: een nog betere en intensere samenwerking tussen bevriende 
clubs uit de buurt. Via een ‘uitleendienst’ krijgt men het benodigde materiaal, 
vrijwilligers en andere diensten (seingevers, motards) om zo de stap om een 
wielerwedstrijd te organiseren te verkleinen.

5° Trek rolmodellen aan.

1. Hoe evalueert de minister de daling van het aantal wielerwedstrijden?



2. Ziet hij een mogelijkheid voor de Vlaamse Wielrijdersbond (VWB) om een rol te spelen 
in het tegengaan van de dalende trend? 

3. Hoe evalueert de minister de regelneverij voor de organisatie van wielerwedstrijden?

Kan hij een oplijsting geven van de meest genoemde problemen die organisatoren 
ondervinden:

a) op het niveau van lokale regelgeving;
b) op het niveau van gewestelijke regelgeving?

4. Erkent de minister de moeilijkheden die clubs kunnen hebben bij het voorzien in 
bepaalde diensten, bijvoorbeeld een ziekenwagen?
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1. Het is alvast geen goede evolutie als het dalend aantal wielerwedstrijden tot gevolg 
heeft dat er minder competitiegelegenheid ontstaat, zeker voor de jeugdcategorieën. 
Hierbij ligt een opdracht bij Cycling Vlaanderen om structurele oplossingen te zoeken 
om die trend om te buigen. Dit kan door constructief in gesprek te gaan met de 
organiserende clubs. Problemen en knelpunten die clubs ervaren, kunnen gehoor 
krijgen in de diverse representatie- en inspraakorganen van de federatie. Een goede 
oefening in dat verband is om vraag en aanbod op elkaar af te stemmen: wat is 
enerzijds de behoefte van de sector aan (jeugd)wielerwedstrijden en hoe kunnen de 
organiserende clubs anderzijds maximaal inspelen op die vraagzijde? Kwaliteit dient 
daarbij te primeren op kwantiteit. Indien een overaanbod er onder meer toe leidt dat 
er te weinig deelnemers opdagen, te weinig vrijwilligers gevonden kunnen worden of 
te weinig inkomsten kunnen gegenereerd worden, kan dat het organisatiemodel van 
wielerwedstrijden op termijn sterk onder druk zetten.

2. De Vlaamse Wielrijdersbond (VWB) organiseert recreatieve ontmoetingen zoals 
wekelijkse toertochten voor wielertoeristen en mountainbikers, maar ontplooit geen 
werking naar wielerwedstrijden. Cycling Vlaanderen is de decretaal erkende en 
gesubsidieerde unisportfederatie, die officiële wielerwedstrijden organiseert.    

3. Van de vijf oorzaken die aangehaald worden, zijn de eerste drie vooral te wijten aan 
maatschappelijke en clubgebonden zaken. Daar kan de Vlaamse overheid zelf weinig 
impact op uitoefenen.
Clubs zijn vertegenwoordigd in de Algemene Vergadering van de sportfederatie en 
kunnen via deze weg de zogenaamde regelneverij van de overheden of de wielerbond 
aankaarten en mee helpen om de regelgeving in betere banen te leiden.

Wat de gewestelijke of federale regelgeving betreft, wil ik erop wijzen dat in het KB 
van 2019 een timing vooropgesteld wordt bij het organiseren van wielerwedstrijden 
en tevens bepaald wordt aan welke betrokken partners er toelating moet worden 
gevraagd. Ook de federatie hanteert een timing voor het opstellen van de 
wedstrijdkalender en heeft voor de organisatoren een draaiboek uitgewerkt.
Sport Vlaanderen van zijn kant helpt alvast de organisatoren van de recreatieve 
toertochten met de administratieve vereenvoudiging in de aanvraagprocedure door 
het aanbieden van een e-tool. Wanneer de organisatoren van recreatieve 
wielerevenementen en de lokale overheden op wiens grondgebied deze plaatsvinden, 
deze werkwijze als positief ervaren en evalueren, zou een gelijkaardige aanpak voor 
de organisatie van wielercompetitie voor bepaalde categorieën in overweging kunnen 
worden genomen.

4. Het organiseren van wielercompetitie vergt de nodige voorzorgsmaatregelen, 
waarvoor de organisator en de verantwoordelijke lokale overheden tijdig de nodige 
stappen dienen te zetten. Gezien de grenzen die organiserende clubs ervaren op het 
vlak van financiële draagkracht, logistieke ondersteuning en beschikbare vrijwilligers, 
zorgen bepaalde noodzakelijke verplichtingen mogelijks voor drempels.

 



Organisatorische moeilijkheden rond de medische dienstverlening liggen evenwel 
buiten de bevoegdheid en het bereik van de Vlaamse overheid. 
De begeleiding door een ziekenwagen behoort al sinds jaar en dag tot de verplichtingen 
bij de organisatie van wielerevenementen. 
Organisatoren van wielerwedstrijden kunnen hiervoor terecht bij dienstverlenende 
organisaties zoals Rode Kruis Vlaanderen, Vlaamse Kruis of privé-ambulancediensten.
Wellicht bieden de bestaande overlegstructuren van de sportfederatie enerzijds en 
tussen de sportfederatie en overheden anderzijds, de mogelijkheid om deze 
problematiek te bespreken en gezamenlijk aan te pakken.


